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Detta är en fiktiv tidskrift.
Eventuella liknelser med nu
levande personer,
platser, företag eller
händelser är bara
tillfälligheter.

Ny tidning
I dag får Jönköping sin för-
sta gratistidning. Inte en dag
för tidigt, anser Alex Berg
som Metro Jönköpings
nytillträdda nyhetschef.

Det är dags att den nuvarande
mediajätten får lite konkurrens och att
en frisk fläkt kommer in på markna-
den. Det fullständiga monopol som ti-
digare rått i Jönköping har satt sina
djupa spår och med denna tidning
tvingar vi fram utveckling i en annars
svårrubbad, grå massa.

Alex Berg lägger mycket tilltro till
nya Metro Jönköping och hoppas att
även Du, som läsare av tidningen,
märker av all den glädje och nyvunna
energi som formligen sprudlar från re-
daktionen.

Välkomna till första numret av
Metro Jönköping!

� Alex Berg har all anledning att se glad ut, han har just blivit
nyhetschef på Jönköpings första gratistidning.

Liket från en flicka i tonåren
hittades av en joggare tidigt i
går morse. Om det visar sig
föreligga mord som dödsorsak,
så blir detta det tredje fallet
inom väldigt kort tid här i Jön-
köping.

Två liknande mordfall har in-
träffat, dels i lördags, tisdags
och det nu upphittade liket
under torsdagen. Alla var de
unga flickor och samtliga upp-
hittades i den östra delen av
staden, i skogsområden eller
parker. Nu uppmanar polisen alla
kvinnor att hålla sig ifrån park-
områden efter skymningsdags.

Sandra Nilsdottir

Nytt lik
hittat på
Bymarken

Trolig mördare

utanför Allianskyrkan
En mystisk man sågs under
hela söndags natt bevaka
Allianskyrkan i Jönköping.
Flera vittnen har tipsat poli-
sen, som inte kunnat ingripa
på annat sätt än att sätta
personen under kraftig bevak-
ning. Mannen stod på gatan
ett par kvarter längre bort
och hade väldigt uppspärrad
och tom blick. När polisen
senare framåt natten be-
stämde sig för att gripa man-
nen, så hade denna försvun-
nit från platsen.

Inga faktiska detaljer ta-
lar för att detta är samma
person som begått flera mord
i Jönköping den senaste ti-
den. Däremot påstår sig flera

av vittnena och kyrkobesöka-
rna vara tvärsäkra på att så
är fallet.

Ingvar Jacobsson



Ungdomsvåldet ökar
markant i Jönköping
efter att ha haft några
lugna år. Misshandel
och personbråk ökar
markant och polisen
har i några år varnat
för ett ökat drog-
användande bland
ungdomar.

Det är sju personer som är
anhållna av polisen för inne-
hav av droger. Av de sju unga

Sju ungdomar anhållna
personerna ligger fortfarande
en av dem på Ryhovs intensiv-
avdelning och vårdas för över-
dos. Detta är det enda jag kan
säga i nuläget, säger Ralf
Hansson, polisens talesman.

En källa inom polisen säger
dock till METRO Jönköping att
drogen skall vara Amfetamin
som också enligt Rikspolissty-
relsen är den största drogen i
Jönköpings län. Enligt samma
källa skall ungdomarna har sagt
till polisen att de köpte droge-
rna av en av deras vänner.

Ungdomarna skall ha kommit
över drogerna på en hippie-
fest.
Kriminella ligor
De senaste månaderna har vi-
sat på ett ökat kriminellt be-
teende inom vissa ungdoms-
grupper i Jönköping. De stora
antalet personrån och miss-
handlar som har drabbat
Jönköpingsbor under hösten
kan mycket väl ha börjat med
att sälja droger och annan
tung brottslighet. Polisen har
dock ingen kommentar om
detta.

Enligt Socialarbetare Gunilla
Adolphsson på Jönköpings
kommun är detta ett problem
som förmodligen kommer att
öka den närmaste tiden.

Vi har inte resurserna som
krävs för att komma till bot-
ten med detta problem. Men
vi har ett väl fungerande sam-
arbete med Ryhov och med Po-
lisen och berörda myndighe-
ter. Dessutom har ju Göran
Person aviserat att han skall
jobba för att bekämpa drog-
missbruket, så något borde ju
hända.”

Marika Johnsson
� Polisens talesman Ralf Hansson

Som befolkningen i
Huskvarna har upptäckt
vid det här laget har
Huskvarna Teater
stängt ner sina lokaler
utan att lämna någon
anledning.

METRO Jönköping
har nu som första tid-
ning fått reda vad det är
som har hänt.

Enligt teaterdirektör Ola
Hansson har teatern stängt in-
för en premiär i vår som enligt
honom själv kommer att för-
vandla Huskvarnas teaterscen.
Hansson är dock ovillig att dis-

kutera vad det är för uppsätt-
ning som skall sättas upp och
hänvisar till att det är ett pro-
jekt med många intressenter och
att alla som jobbar på teatern
har blivit förlagda med munka-
vel om vad det är som händer.

Detta är dock information
som Elisif Vindilsdotter, känd ge-
nom ett otal uppsättningar på
Huskvarna Teater, inte visste
något om. Vindilsdotter lät väl-
digt förvånad när METRO Jön-
köping vidarebefordrade nyhe-
terna till henne. Direktör Hans-
son påtalade dock till tidningen
vid ett senare tillfälle att alla har
en chans att vara med på denna
uppsättning.

Julkabaren
Den årliga julkabaren kommer
dock inte att drabbas av
stägningen av Huskvarna Tea-
ter. Direktör Hansson lovar att
teatern kommer att finna någon
annan lokal att uppföra kabaren
i.

Dessutom kommer det i mån
av tid fortfarande uppföras barn-
teater som har varit så fram-
gångsrik de senaste åren. Vi på
tidningen METRO Jönköping ser
fram emot öppnandet i vår och
kommer att rapportera så fort
någonting händer.

Marika Johnsson

Huskvarna teater stängd



I ett vägarbete under
Östra Storgatan i Jön-
köping fann vägar-
betaren Claes Olovs-
son ett väldigt vackert
hängsmycke. Ännu
mera förvånad blev
Claes när Jönköpings-
museet berättade att
smycket kommer från
1700 talet, och att det
har hittats liknande
smycken tidigare i
Jönköpings historia

Fyndet av hängsmycket i
guld blev en stor överraskning
för vägarbetaren Claes Olovs-
son som hittade smycket i
samband med ett arbete i
kloakerna under Östra Storga-
tan. Enligt Claes hittades
smycket inte långt ifrån en
vägbrunn och han trodde att
det kanske kom från ett rån.
Men hans förvåning växte när
museet i Jönköping daterade
smycket till 1700 talet. Claes
Olovsson:

“Det har ju gått skrånor om
allt som har hittats i kloake-
rna under Jönköping, men det
här är det värsta jag någon-
sin har sett själv. Visst har
man hittat värdesaker innan,
men inget av denna kalibern.”

Vem som ägde smycket
innan det försvann vet ingen

Antikt guldföremål hittat
idag och om det inte går att
identifiera smycket eller att
någon hävdar ägandeskap
över smycket kommer Claes
Olovsson att bli den lycklige
ägaren av smycket. Claes sä-
ger att hans fru förmodligen
kommer att få den om något
sådant händer, men tror att
ägaren förmodligen kommer att
framträda.

“Ett smycke av den här ka-
libern måste ha ägare, och
även om ägaren är död kom-
mer förmodligen ägarens familj
vilja ha tillbaka den. Men en
liten hitteslant skulle väl inte
vara helt fel.”

Tidigare fynd
Museet meddelar också att
detta inte är det första fyn-
det av just denna sortens fin-
smide. Det skall ha hittats ett
syskon till hängsmycket vid en
reperation under sjuttiotalet.
Smycket som museipersonalen
har daterat till mitten av sjut-
tonhundratalet är av
mästarkvalite och personalen
är självsäker på att de kom-
mer att kunna identifiera vem
det var som tillverkade
smycket.

Föreståndare för
Jönköpings museum, Niklas
Rot:

“Hängsmycket är av väldigt
hög kvalite, något man inte
kunde tro när vi fick smycket.

Men efter en rengörning stod
det klart för oss att det är ett
mästarverk och att det är en
del i en större samling av
matchande smycken.”

Museeipersonalen jobbar nu
på att identifiera vem det är
som tillverkade smycket. Alla
som tror sig veta något om
detta smycke får gärna höra
av sig till Museet som kommer
att ta hjälp av Riksmuseets ar-
kiv för att ta reda på mera om
smyckets historia. METRO Jön-
köping har fått se smycket,
men har av polisen blivit om-
bedda att inte beskriva
smyckets utseende då det kan
försvåra återlämnandet av
smycket.

Gunnar Bergklint

� Detta utsökt detaljerade
smycke, som Claes hittade
härstammar från Jönköpings
storhetstid vad det gällde finsmide.

Även de bästa idéer kan möta
det kraftigaste motstånd.
Detta märkte teaterchefen
Gustaf Höök, när idén om ett
samarbete mellan museet och
teatern mötte väldigt kyligt
motstånd. Samarbetet skulle
gälla en ny teaterproduktion
om en av vår stads mest
kända gestalter, nämligen
Dag Hammarsköld.

Gustaf Höök säger att ett
samarbete med museet där-

Museet och teatern i stor konflikt
för var naturligt, för att binda
samman det historiska kring
Hammarskölds figur till en tea-
traliska konstens gestaltning
av en levande historia. Nå-
got som mycket väl kan gynna
Jönköpings stad. Höök har nu
blivit så arg på museets non-
chalans att han tagit upp
ärendet till kommunfullmäk-
tige.

Sandra Nilsdottir



Vi rapporterade innan
om en utställning av
Jehovas Vittnen om al-
ternativa sätt att ope-
rera för att minska an-
vändandet av donerat
blod på sjukhus. Detta
har tydligen Ryhov tagit
till sina hjärtan då
sjukhusledningen har
aviserat om att de kom-
mer att börja arbeta för
alternativa sätt att ope-
rera för att kunna
minska sjukhusets blod-
bank och för att kunna
ge mera kvalificerad
vård till länet.

Peter Styrholt, Överläkare på
Ortopeden Ryhov, säger till
Metro Jönköping att sjukhus-
ledningen visar stor framförhåll-
ning och hoppas att många an-
dra länssjukhus kommer att ta
efter. De olika nya metoderna
är enligt doktor Styrholt väl do-
kumenterade och har visat sig
fungera väl på andra stora sjuk-
hus både i Amerika och i Eng-
land.
“Jag har varit på ett antal
konferanser runt om i världen
och talat med några av de främ-
sta på blodfri kirurgi och jag hop-
pas att vi kommer att få samma
fördelar som bland annat John
Hopkins. Detta kommer förhopp-
ningsvis leda till att vi kommer
att ha råd att anställa flera kom-
petenta yrkesmänniskor och
kunna ge ännu bättre sjukvård
till våra patienter.”

Enligt sjukhusledningen är det
dock inte primärt utställningen
om blodfri kirurgi som har lett
fram till detta beslut. Världs-
hälsoorganisationen (WHO) har
i flera år propagerat för att
minska behovet av donerat blod
inom sjukvården och detta är
något som sjukhusledingen nu
har tagit fasta på. Jonna Sven-
zon från sjukhusledningen:

Mindre blod på Ryhov
“Alternativa behandlingar

inom sjukvården hamnar lätt i
skymundan, vårt beslut i denna
fråga är ett sätt att visa på
att etablerade synsätt inom
vården inte alltid behöver vara
den bästa. Givetvis kommer vi
alltid bedriva sjukvård på ett sätt
som slår vakt om patientens
bästa.”

Jehovas vittnen
Eja Svensson från Jehovas Vitt-
nen som var medverkande på
utställningen om blodfri kirurgi
på länssjukhuset som startade
i början av oktober månad är
mycket nöjd med denna utveck-
ling och prisar sjukhusledningen
på Ryhov för stor framförhåll-
ning och respekt för patienten.

“Som boende Vittne i Jön-
köping känns det jättebra att
vi snart kommer att ha tillgång
till den bästa sjukvård utan att
behöva komprimissa på grund
av vår övertygelse. Men detta
är inte bara bra för Vittnen som
jag utan även för alla som vill
ha en mera human sjukvård där
patienten sätts i fokus. Jag
hoppas bara att detta kommer
att sprida sig över hela lan-
det.”

Kritiska röster
Ortopeden vid akutsjukhuset i
Eksjö vill inte uttala sig vad gäller
sjukhusledningen på Ryhov har

bestämt sig för men säger ge-
nerellt att blodfri kirurgi inte
nödvändigtvis behöver vara den
bästa åtgärden och att ett strä-
vande efter något sådant kan
leda till problem inom ortopedin.
Chefsöverläkare på den
ortopediska avdelning Eksjö
sjukhus, Peter Offenbartl:

“Det viktigaste är att patien-
tens välbefinnande sätts i cen-
trum, inte speciella kirurgiska
ingrepp. Värt att tänka på är
att WHO inte rekomenderar
blodfri kirurgi utan påpekar att
det är ett alternativ.”

Vad det betyder för
Jönköping
Att länssjukhuset i Jönköping
blir det första sjukhuset i
Sverige som kommer att imple-
mentera blodfri kirurgi kommer
förmodligen på kort sikt leda till
att sjukhuset inte kommer att
behöva ha en så stor blods-
bank vilket sparar pengar som
kan användas någon annan-
stans inom sjukvården. Detta
kan potentiellt skära ner på
vårdkön genom nyanställning av
läkare och sjuksköterskor. På
lång sikt kan det etableras ett
center för forskning inom blod-
fri kirurgi och kanske kommer
detta att leda till pengar till
vårdhögskolan i länet.

Gunnar Bergklint

� Arkivbild


